
                           

OSNIVAČKI SASTANAK PONOVLJENOG SEKO MEHANIZMA –ZA OBLAST  ENERGETIKA

NOVI SAD, 24.NOVEMBAR 2014.

Sektor energetike, kаo sаm koren evropskih integrаcijа, je ključno polje zа investirаnje u 
unаpređenje životne sredine, te glаvni prаvаc kretаnjа kа održivom rаzvoju. 

Ispred Inžinjera zaštite životne sredine Igor Jezdimirović je u uvodnom izlaganju objasnio značaj
i ulogu SEKO mehanizama koji  je kreiran sa željom da doprinese poboljšanju procesa 
programiranja i povećanju efikasnosti korišćenja razvojnih sredstava, posebno fondova EU, kao i
stvaranju i unapređivanju konstruktivnog dijaloga između države i civilnog društva.

Osnivački sastanak je imao za cilj prezentovanje strategije  IPA programiranja IPA 2 (2014 – 
2020) kojim je predviđeno 80 miliona eura razvojne pomoći za sektor energetike u periodu 
2014 do 2018 uz uslovnih 45 miliona EURa u periodu 2018-2020.

Ispred CEKOR-a Zvezdan Kalmar je govorio o opštem cilju podrške IPA II u energetskom sektoru 
i da Srbija kao deo energetskog sistema mora biti otvorena za konkurenciju, uz ekološki i 
socijalno te ekonomski održivo i energetski efikasno korišćenje svojih energetskih resursa. S 
obzirom da je CEKOR bio učesnik na radionici IPA II programiranje –energetika iznešeno je 
mišljenje koji projekti treba da se sprovedu po mišljenju Vlade. Do sada 25 miliona eura iz IPA 
fondova je potrošeno za 2014.godinu, za period 2014-2018 je predviđeno 80 miliona eura, dok 
za 2018-2020 je predviđeno 45 miliona eura, dok su neki projekti još uvek u toku. 

Projekti  koji su predloženi za finansiranje iz IPA fondova često nisu u javnom interesu nego u 
finansijskom interesu kompanija zagađivača, koji bi probleme zagađenja i životne sredine 
trebali da rešavaju o svom finansijskom trošku. Takođe, gledajući vremenski, određeni projekti 
bi trebali da se sprovode odmah a predloženi su za kraj ciklusa.

Predlozi koji su dati na sastanku su : ulaganje u SMART GRID mreže, finansiranje nove Strategije 
energetike (koja će sadržati bitne izmene). Tek nakon donošenja Strategije je moguće izrađivati 
dalje akcione planove. Integraciju promenljivih izvora (reverzibilne centrale),finansiranje studije 
mapiranja potencijala obnovljivih izvora energije u celoj Srbiji. Oformiti energetski fond kao 
zasebno regulatorno telo. Uključiti i sektor šumarstva (kako bi se dobili podaci za potencijal 
biomase), ulaganje u smanjivanje energetskog siromaštva.


